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PROTOKÓŁ Nr XXIV/2009 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 23 marca 2009r. 

 

Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uchwalenie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Bojszowach. 

5. Przedstawienie projektów uchwał. 

6. Przyjęcie uchwał. 

7. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

9. Zakończenie sesji. 
 

Przebieg sesji: 
Ad.1-3 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych i zaproszonych 

gości oraz stwierdził prawomocność sesji – obecnych 14 radnych (spóźniony radny: Adam 

Wybraniec).  

Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 14 głosów –za. 

Protokół z obrad poprzedniej sesji po zaproponowanej poprawce przez radnego Andrzeja 

Knopka został przyjęty jednogłośnie – 15 głosów – za (obecny A. Wybraniec). 

 
Ad.4 
Informacja o działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Bojszowach. 
Bibliotekarka Hanna Mika przedstawiła sprawozdanie z działalności GBP w Bojszowach 

(załącznik do Protokołu) oraz prezentację w formie zdjęć z całorocznych zajęć i imprez 

organizowanych przez bibliotekarki.  

Radni Marek Kumor i Andrzej Knopek stwierdzili, że faktycznie w naszych Bibliotekach 

zawsze coś się dzieje. Czytelnicy znajdują dla siebie nie tylko książki, ale i miejsce do 

spotkań i zabawy, biblioteki stały się namiastką „domu kultury”. 

 

Radny Grzegorz Sztoler zapytał o księgozbiór w punkcie bibliotecznym w Międzyrzeczu. 

Pani Mika odpowiedział, że książki są dowożone na bieżące wg zamówień tamtejszej 

bibliotekarki – jest to księgozbiór ruchomy. 

 

Przewodniczący podziękował Pani Hannie Mika za sprawozdanie. 

 
Ad.5 
Przedstawienie projektów uchwał. 
Wójt omówił projekt uchwały Nr XXIV/134/2009 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bieruńsko – Lędzińskiemu na realizację zadań statutowych Stowarzyszenia Na 

Rzecz Osób Niepełnosprawnych "Radość Życia” zrzeszających członków z gminy Bojszowy. 

Jest to uchwała, która w sensie merytorycznym była podejmowana na ostatniej sesji 

17.02.2009r., ale niestety powstał zarzut dotyczący podmiotowego wskazania, komu jest 

udzielana pomoc. Jest to pomoc udzielana jednostce samorządu terytorialnego, więc 

wymieniony jest tu Powiat Bieruńsko-Lędziński. Wójt wniósł autopoprawkę polegającą na 
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zmianie tytułu uchwały na „Uchwała Nr XXIV/134/2009 Rady Gminy Bojszowy z dnia 23 

marca 2009 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bieruńsko – 

Lędzińskiemu na realizację zadań w zakresie wspierania osób niepełnosprawnych”.  

 

Bez uwag. 

 
Uchwała Nr XXIV/135/2009 w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za odbieranie odpadów komunalnych oraz opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych. Wójt Henryk Utrata wyjaśnił, że w 

związku ze zmianą opłaty marszałkowskiej (wzrosła o 25 zł) za składowanie odpadów 

komunalnych na wysypiskach, przedsiębiorstwa zajmujące się wywozem odpadów 

zwiększyły ceny za swoje usługi.  

 

Uwagi radnych: 

 

Radny Rajmund Gondzik – prośba o podanie do publicznej wiadomości stawek brutto. 

 

Wójt – będą podane w „Naszej Rodni”. 

 

Radny Rajmund Gondzik – jakie są stawki przedsiębiorstw za kontenery 1100 l i 7000 l? 

 

Wójt – Brakuje tych stawek w kalkulacji. Są to sporadyczne przypadki. 

 

Projekt uchwały Nr XXIV/136/2009 w sprawie przyjęcia regulaminu wynagradzania 

nauczycieli w szkołach i placówkach w Gminie Bojszowy został omówiony przez Panią 
Sekretarz Longinę Giedwiłło. 20 stycznia 2009r. w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Śląskiego została opublikowana uchwała w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli w 

Gminie Bojszowy z dnia 24 listopada 2008r. Już następnego dnia,  21 stycznia weszły w 

życie zmienione przepisy ustawy Karta Nauczyciela (art. 30). Zmiana polega na tym, że 

regulamin nie obowiązuje już na dany rok, ale do czasu, aż Rada Gminy uzna, że należy go 

zmienić. W merytorycznych sprawach uchwała nie ulega zmianie. Pani Sekretarz wniosła 

autopoprawki: w tytule załącznika skreślenie słów „na rok 2009”; w § 3 pkt. 5 zapis „ szkoły 

podstawowe i gimnazjum” w zamian za „szkoły wymieniane w ustawie…”; w § 7 pkt.4 

zmienić zapis „Wysokość dodatku motywacyjnego dla nauczyciela oraz okres jego 

przyznania, uwzględniając poziom spełniania warunków, o których mowa w § 5 ustala 

dyrektor, a w stosunku do dyrektora – Wójt Gminy Bojszowy uwzględniając dodatkowo § 5 

pkt.3 regulaminu” na „Wysokość dodatku motywacyjnego dla nauczyciela oraz okres jego 

przyznania, uwzględniając poziom spełniania warunków, o których mowa w § 5 ustala 

dyrektor, a w stosunku do dyrektora – Wójt Gminy Bojszowy uwzględniając dodatkowo § 6 

regulaminu”; w § 15 „Nagrody, o których mowa w ust. 1 i 2 są przyznawane w terminie…” 

zmienić na „Nagrody, o których mowa w § 14 są przyznawane w terminie…”.  

 

Radny Grzegorz Tomala- w § 5 pkt. 2 jest słowo „warunkiem”. Lepszym sformułowaniem 

byłoby „kryteria przyznawania…”. 

 

Sekretarz: brzmienie tego paragrafu jest wypracowane ze szkołami i ze związkami 

zawodowymi. 

 

Uchwała Nr XXIV/137/2009 w sprawie zmiany Statutu Gminy Bojszowy przyjętego 

Uchwałą Nr XIV/84/2003 Rady Gminy Bojszowy z dnia 3 grudnia 2003 r. z późniejszymi 

zmianami. Projekt przedstawił Przewodniczący Komisji Statutowej radny Robert Seweryn. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zmianę brzmienia w § 5 pkt. 2 „Radni mogą zgłaszać 
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poprawki i uzupełnienia do protokołu, o których uwzględnieniu decyduje rada na następnej 

sesji” na „Radni mogą zgłaszać poprawki i uzupełnienia do protokołu, o których 

uwzględnieniu decyduje rada gminy na następnej sesji”. Wszystkie zmiany zostały 

szczegółowo omówione na posiedzeniach komisji Statutowej. Uwzględniono wszystkie 

zarzuty Nadzoru Prawnego, a na wniosek radnego Knopka zmienione zostały zasady pracy 

Komisji Rewizyjnej. Radny Seweryn podziękował za pracę i zaangażowanie członkom 

Komisji oraz wszystkim, którzy przyczynili się do stworzenia projektu. 

 

Bez uwag radnych. 

 

Projekt uchwały Nr XXIV / 138 /2009 w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy 

Bojszowy oraz określenia ich składów osobowych omówił Radny Andrzej Knopek. 

Przedstawiony projekt uchwały w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy przewiduje 

likwidację komisji stałych powołanych uchwałą Rady Gminy Bojszowy z dnia 27 listopada 

2006 r., która powoływała pięć komisji stałych i powołanie w ich miejsce trzech komisji tj. 

Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Gminy, Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, 

Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Porządku Publicznego. Jak z tego wynika likwidacji uległy Komisja 

Przestrzegania Prawa, Ładu i Porządku Publicznego oraz Komisja Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Handlu i Usług. Za likwidacją tych komisji przemawia to, że przedmiotem ich 

działania są częściowo sprawy nie należące do właściwości rady gminy jak przestrzeganie 

prawa, handel i usługi. Również w ramach reorganizacji Urzędu Gminy w 2007 r. 

zlikwidowany został Referat Rolnictwa a jego kompetencje przeniesione zostały do innych 

referatów. W proponowanej uchwale sprawy rolnictwa, ochrony środowiska oraz porządku 

publicznego są w zakresie działania nowopowstałych komisji. W ślad za uchwaleniem 

proponowanej uchwały powinno iść przydzielenie komisjom zakresów działania. 

Proponowane zmiany powinny przyczynić się do poprawy jakości prac komisji stałych jak i 

całej rady oraz ułatwić radnym zapoznawanie się z efektami ich działania. Brakuje też 
przedstawiania na sesji wniosków Komisji kierowanych do Wójta. Propozycje zmian zostały 

pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury, 

Komisję Gospodarki Komunalnej oraz Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Handlu i 

Usług. Również klub radnych niezależnych udzielił mu pełnego poparcia. 
 

Przewodniczący Marek Kumor – W kadencji 1998-2002 było praktykowane przedstawianie 

wniosków komisji na sesjach Rady Gminy. W następnych kadencjach zrezygnowano z tej 

metody informacyjnej, ponieważ wnioski przedstawiane na sesjach często były już 
nieaktualne, tzn. dane sprawy były załatwiane przed sesją. Jeżeli jednak będzie wola 

Radnych, aby takie wnioski przedstawiać, nie ma przeszkód. W odniesieniu do projektu 

przypominam, że 27.11.2006r. na pierwszym posiedzeniu Rady Gminy Bojszowy kadencji 

2006-2010, Rada jednomyślnie podjęła uchwałę o powołaniu Komisji w kształcie i składzie, 

który obowiązuje do dnia dzisiejszego. Do tej pory nie wpłynęły negatywne opinie na pracę 
Komisji. Projekt i sam zamysł uchwały jest dobry, ale zmiana liczby i zakresu działania 

Komisji jest najkorzystniejsza na początku kadencji – nie w połowie, kiedy ciężko byłoby 

ocenić ich pracę. 
 

Radny Rajmund Gondzik -  na jakiej zasadzie jest dobierany skład Komisji Budżetu i 

Rozwoju Gminy? Na początku kadencji zostali do niej wybrani przewodniczący pozostałych 

komisji i Przewodniczący Rady Gminy. Dlaczego ta Komisja nie jest otwarta?  

 

Przewodniczący Kumor – tradycją Rady Gminy Bojszowy, od początku jej powstania, jest, że 

w skład komisji ds. budżetu wchodzi przewodniczący/przewodnicząca rady oraz 
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przewodniczący poszczególnych komisji. Komisja nie jest zamknięta. Skład osobowy komisji 

jest określany uchwałą radnych. 

 

Radny Grzegorz Sztoler- każdy radny chciałby uczestniczyć w pracach komisji budżetowej, 

gdyż ma ona rozstrzygający głos w sprawach finansowych. Natomiast spotkania 

Przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji mogłyby się odbywać na innym forum 

– kontynuacja instytucji zarządu. Myślę, że każdy radny powinien być w tej komisji z 

prawem głosu, a Przewodniczący Rady ma prawo spotykać się z przewodniczącymi komisji 

w dowolnym momencie. 

 

Przewodniczący Kumor – Przewodniczący Rady Gminy jest członkiem Komisji Budżetu i 

Rozwoju Gminy, tak jak pozostali.  

 

Radny Grzegorz Sztoler- czyli przewodniczący komisji tworzą „ciało wyższe”. Komisja 

powinna być otwarta na innych radnych. 

 

Przewodniczący Kumor – z Pana wypowiedzi wynika, żeby na nowo ustalić skład komisji 

budżetowej, ponieważ każdy radny chciałby w niej zasiadać. Jeżeli projekt Radnego Knopka 

zostanie przyjęty, jest to możliwe, poza tym każdy radny ma prawo uczestniczyć na 

posiedzeniu komisji budżetowej, ale bez prawa głosowania. 

 

Radny Grzegorz Tomala – czyli skład komisji może być zmieniony uchwałą? 

 

Przewodniczący Kumor – oczywiście. Nie ma problemu, aby zmienić zasady konstruowania 

składu komisji budżetowej. 

 

Radny Grzegorz Tomala – nie uważam, że Radny Knopek negatywnie ocenił pracę komisji – 

nie było takiej wypowiedzi. Za racją Pana Knopka przemawia to, że kilkanaście razy 

dochodziło do wspólnych posiedzeń komisji, czyli i tak w składach rozszerzonych.  

 

Radny Andrzej Knopek – zwracam uwagę, że rok po ukonstytuowaniu się komisji ds. 

rolnictwa, został zlikwidowany w Urzędzie referat rolnictwa. 

 

Wójt – referat nie został zlikwidowany. Zniesiono jego nazwę, ale zadania pozostały. 

 

Radny Antoni Wilczek – uważam, że pracy w Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Handlu i Usług oraz w Komisji Przestrzegania Prawa, Ładu i Porządku jest dużo i nie należy 

ich likwidować. Jeżeli komisja nie ma tematów do dyskusji to źle pracuje, ale tutaj pracy jest 

dość. Czy zmiana liczby komisji spowoduje, ze będą one lepiej pracować? 

 

Radny Grzegorz Sztoler- Efektywniej. 

 

Radny Piotr Wróbel – zwracam uwagę na składy Komisji: w komisji ds. kultury – jest tam 11 

radnych, w komisji komunalnej jest 11 radnych, w komisji ds. ładu jest tylko 3, a w komisji 

rolnictwa jest 6 radnych.  

 

Radny Henryk Kostyra – co do łączonych posiedzeń komisji: to jest tylko i wyłącznie moja 

dobra wola, że przychodziłem na posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej. 

 

Radny Dariusz Gniza – obawiam się, że połączenie komisji przestrzegania prawa, rolnictwa i 

komunalnej w jedną komisję spowoduje nagromadzenie tak wielkiej liczby tematów dla niej, 
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że będzie brakowało czasu na ich przeanalizowanie. Nawet przy spotkaniach dwa razy w 

miesiącu, czasami są trudności z zajęciem się wszystkimi tematami. 

 

Radny Robert Seweryn – uważam, że jeżeli jest to konieczne, komisje mogą się spotykać 
nawet częściej.  

 

Radny Dariusz Gniza – ja też tak uważam. Zwracam tylko uwagę, również przewodniczącym 

komisji, że na dzień dzisiejszy nie przerabiamy całej tematyki należącej do danej komisji, 

jeszcze gorzej będzie przy połączeniu trzech komisji w jedną.  
 

Radny Robert Seweryn – jeżeli komisje faktycznie nie mają czasu zająć się wszystkimi 

problemami, to pracujmy częściej. Apeluję do przewodniczących o częstsze zwoływanie 

posiedzeń komisji. 

 

Przewodniczący Kumor –szanowni Radni, proszę wnioski do przewodniczących komisji 

składać na ich posiedzeniach, na których m.in. przyjmujecie plan pracy. 

 

Radny Grzegorz Sztoler- złożył wniosek formalny o 5 minut przerwy. 

 

Przewodniczący Kumor – zarządzam 5 minut przerwy. 

 

 

Ad.6 
Przyjęcie uchwał: 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Uchwała Nr XXIV/134/2009 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bieruńsko 

– Lędzińskiemu na realizację zadań w zakresie wspierania osób niepełnosprawnych 

 

15 głosów – za 

0 głosów – przeciw 

0 głosów– wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr XXIV/135/2009 w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za odbieranie odpadów komunalnych oraz opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych 

 

12 głosów – za 

 3 głosy – przeciw 

 0 głosów– wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr XXIV/136/2009 w sprawie przyjęcia regulaminu wynagradzania nauczycieli w 

szkołach i placówkach w Gminie Bojszowy 

 

15 głosów – za 

0 głosów – przeciw 

0 głosów– wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr XXIV/137/2009 w sprawie zmiany Statutu Gminy Bojszowy przyjętego 

Uchwałą Nr XIV/84/2003 Rady Gminy Bojszowy z dnia 3 grudnia 2003 r. z późniejszymi 

zmianami 
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15 głosów – za 

0 głosów – przeciw 

0 głosów– wstrzymujących się. 
 

 

Uchwała Nr XXIV / 138 /2009 w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Bojszowy 

oraz określenia ich składów osobowych 

 

6 głosów – za 

9 głosów – przeciw 

0 głosów– wstrzymujących się. 
 

 

Ad. 7 
Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 

Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy w okresie 

międzysesyjnym: 

 

1. Spotkania Komitetu „Razem dla Krzysia”; 

2. 15-lecie Kola Rencistów i Emerytów w Bojszowach Nowych;  

3. Zebranie sprawozdawcze OSP Bojszowy Nowe, podzelowania dla Radnego Wilczka 

za obecność; 

4. Zawody balonowe o puchar Wójta Gminy Bojszowy; 

5. Wmurowanie kamienia węgielnego pod budynek starostwa powiatowego w 

Ścierniach; 

6. Nagrody Clemens Pro Arte Pro Kultura; 

7. Przegląd rękodzieła twórczości regionalnej mieszkańców Gminy Bojszowy; 

8. Organizacja turniejów drużyn niestowarzyszonych o puchar Wójta Gminy Bojszowy 

oraz turnieju tenisowego o puchar Starosty Bieruńsko-Lędzińskiego. 

 

Przewodniczący podziękował radnym oraz Wójtowi za  uczestnictwo w turnieju siatkówki o 

puchar Przewodniczącego Rady Chełm Śląski – zaproszenie na turniej piłki nożnej, który 

odbędzie się 25 kwietnia w Lędzinach. 

W Parafii Św. Magdaleny w Tychach w dniu 4 kwietnia o godz. 10.00 odbędą się rekolekcje 

dla samorządowców. 

Do Biura Rady wpływają uchwały gmin solidaryzujących się z Gminą Kobiór w sprawie 

przeniesienia siedziby nadleśnictwa do miejscowości Piasek. Jest to sprawa między w/w 

miejscowościami, dlatego też Nasza Rada nie będzie zajmować w niej stanowiska. 

Wpłynął protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, na którym na Przewodniczącego 

Komisji został wybrany radny Grzegorz Sztoler, a na Sekretarza radny Dariusz Gniza. 

Przewodniczący przypomniał Radnym, że 30 kwietnia 2009r. mija termin składania 

oświadczeń majątkowych radnych. Oświadczenia należy złożyć w kopertach (z 

potwierdzeniem wpływu). Radni otrzymają pokwitowanie złożenia oświadczenia. Druki do 

pobrania w Biurze Rady lub z odpowiedniej strony internetowej.  
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Wójt Gminy Bojszowy przekazał następujące informacje: 

• Zagospodarowanie przestrzenne gminy. Do chwili obecnej nie wniesiono uwag do 

wyłożonej do wglądu prognozy oddziaływania na środowisko. Teraz nastąpi wyłożenie 

do wglądu zmian w planie zagospodarowania na 21 dni. 

• Odbył się drugi przetarg dot. sprzedaży stawów w Jedlinie. Stawy zostały zbyte za 

kwotę ok. 700 tys. zł. 

• Zakupiono 15 koszy i 2 wiaty przystankowe oraz 5 tablic ogłoszeń. 

• Na bieżąco są łatane drogi gminne i naprawiane punkty świetlne. 

• Wykonano zadaszenie nad drzwiami strażnicy OSP w Świerczyńcu. 

• Planowane ograniczenie ruchu samochodowego wokół hali w Bojszowach – zakupiono 

w tym celu bariery i będzie zamontowana brama od strony ul. Świętego Jana. 

• Realizacja remontu ul. Wiklinowej i ul. Dąbrowskiej. 

• Prześwietlenie drzew w Świerczyńcu – ul. Korzenicka, Kasztanowa, Leśna i Kręta. 

• Trwają prace remontowe związane z przystosowaniem pomieszczenia w Urzędzie 

Gminy do pełnienia funkcji kancelarii tajnej. 

• Będzie oznakowanie poziome na ul. Złoty Łan. 

• Trwają formalne negocjacje z lokatorami mieszkań komunalnych przeznaczonych do 

sprzedaży. Okazało się, że bonifikata musi być udzielona również od wartości gruntu – 

nie tylko samego budynku. 

• W Gminnej Bibliotece Publicznej w Bojszowach została zamontowana nowa instalacja 

elektryczna. 

• Zakupiono pionowe znaki drogowe. 

• Zostanie wydana nowa mapa gminy. 

• Przygotowywany jest wniosek o środki finansowe z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na zakup placu zabaw do Jedliny. 

• Uruchomiono procedury związane z projektem „Orlik 2012”. 

• Rozstrzygnięto konkursy na remont ul. Świętego Jana (lista rezerwowa) i ul. 

Międzyrzecznej (do realizacji). We wrześniu odbędzie się kolejny konkurs. 

• Rozliczono ubiegłoroczną dotację dla klubów sportowych. 

• Realizowany drugi etap programu „Uczeń na wsi”. 

• Wydana kolejna edycja pocztówek– Gmina Bojszowy pędzlem Józefa Kłyka. 

• Złożone zostało sprawozdanie z realizacji budżetu na 2008 rok. 

 

 

 

Zapytania i interpelacje radnych:. 

Radny Antoni Wilczek  - podziękowanie za prześwietlenie drzew przy ul. Korzenickiej.  

- prośba mieszkańców o rozważenie wybudowania placu zabaw dla dzieci w Świerczyńcu (ul. 

Korzeniska, Wiklinowa, Graniczna). 



 8 

Radny Grzegorz Sztoler – poruszył temat bezpieczeństwa, zwłaszcza dzieci, pieszych przy 

ul. Żubrów. Należałoby poszerzyć pobocze, ograniczyć prędkość do 60 km/h, wprowadzić 

zakaz wyprzedzania przy przystanku i zobligować dzieci (rodziców) do noszenia odblasków. 

Radny Henryk Kostyra – brakuje nowych urządzeń zabawowych w parku. 

Radny Rajmund Gondzik – czy będzie modernizacja ul. Barwnej? 

Radny Robert Seweryn – jak wygląda sprawa frezu? 

- prośba o skierowanie wniosku do Prezydenta Tychów o remont ulicy w Cielmicach. 

- prośba o wystąpienie o kontrolę stanu technicznego autobusów PKS. 

- skierować wniosek do władz Bierunia o remont „pętli” koło Mleczarni. 

- rozwiązać problem znak „STOP” na skrzyżowaniu ul. Trzcinowej i Pancerniaków. Jest 

bardzo mało kierowców, którzy go przestrzegają. 

- duży problem stanowią bezdomne psy. 

- jak wygląda sprawa gruntów zajętych pod drogi publiczne? 

- kiedy będą drzwi w OSP Bojszowy. 

- wniosek o poświęcenie sesji na zaktualizowanie Strategii Rozwoju Gminy Bojszowy.  

Radny Grzegorz Tomala – jaki jest plan dostosowania szkół podstawowych do przyjęcia 6-

latków? 

- nie ma faktycznej zgody radnych na zmianę granic miejscowości na mapie. 

Radny Adam Wybraniec – w zeszłym tygodniu wpłynęły do Biura Rady zaproszenia dla 

radnych. 

Przewodniczący Marek Kumor – zaproszenia były do odbioru w Urzędzie. Kto chodzi do 

Urzędu, odbiera korespondencję na bieżąco. 

Radny Andrzej Knopek – prośba o informację na temat zrealizowanych inwestycji w 

Gminie Bojszowy. 

- mieszkańcy dopytują się o remont ul. Świętego Jana. 

Ad. 7 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje: 

Place zabaw – będzie to na uwadze. 

ul. Żubrów – ulica ta faktycznie jest niebezpieczna. Wystąpimy o ograniczenie prędkości i 

zakaz wyprzedzania.  

ul. Barwna – we wrześniu Starostwo będzie składać wnioski o środki pomocowe. 

ul. Świętego Jana – projekt jest już dopracowany. Zlecone zostanie opracowanie 

oddziaływania na środowisko. Musimy czekać na konkursy. 

Frez – jest zwożony. 
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Cielmice – dziury będą załatane. 

Kontrola autobusów – jest nacisk na poprawę jakości usług. 

Remont „pętli”– jest to droga powiatowa. 

Skrzyżowanie ul. Pancerniaków i Trzcinowej – są to drogi powiatowe. Będą kontrole 

policji. 

Bezdomne psy – są wyłapywane. Koszt złapania jednego psa to 700 zł. 

Grunty zajęte pod drogi – mieszkańcy, którzy złożyli wnioski do końca 2005 roku dostaną 

odszkodowania. Złożonych zostało ok. 125 wniosków. Są porządkowane wpisy do ksiąg 

wieczystych.  

Brama w strażnicy – będą zakupione 1 drzwi – koszt ok. 24 tys. zł. 

Szkoły dla 6-latków – czekamy na propozycje Dyrektorów placówek. 

Granice miejscowości – to tylko plan Bojszów – nie jest administracyjnie wiążący, to nie jest 

prawo miejscowe. 

 

Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady 

Gminy Bojszowy” zakończył obrady sesji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: B. Wrobel 

Bojszowy, dnia 23.03.2009r. 
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Załącznik do Protokołu Nr XXIV/2009 

 

 

Sprawozdanie z działalności 

 Gminnej Biblioteki Publicznej w Bojszowach za rok 2008 

 
Zgodnie z Ustawą o Organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej, biblioteka jest zobowiązana do 

przedstawienia sprawozdania z działalności instytucji za rok miniony  

na sesji Rady Gminy. 

 

 

Organizowane imprezy w 2008 r. 
STYCZEŃ 
1.Ferie zimowe w bibliotece  
Gminna Biblioteka Publiczna w Bojszowach oraz Filia w Bojszowach Nowych, podczas ferii 

zimowych zorganizowały 7 spotkań w bibliotekach, podczas których chętni uczestnicy mogli wziąć 
udział w konkursach i zajęciach plastycznych. – “Rozśpiewani czytelnicy” - quiz muzyczny – “Quizy i krzyżówki” – “Kwiatek dla babci i dziadka” - zajęcia plastyczne  – “Czytanie bajek dla najmłodszych i konkursy ruchowe dla starszych” – “Zimowy quiz dla wszystkich” – “Turniej bilarda” – “Tworzenie rysunku z pociętych kartek” 

 

Biblioteki włączyły się również do organizacji zabawy karnawałowej dla dzieci ze świetlic GOPS-

u oraz odwiedziły wszystkie Placówki Wsparcia Dziennego oferując dobrą zabawę nie tylko z 

książką, ale i z muzyką. 
W bibliotekach podczas zajęć uczestniczyło średnio od 10 do 15 osób, w tym dzieci od 3 lat do 

młodzieży gimnazjalnej. Dla wszystkich uczestników przewidziano słodki poczęstunek. 

W zależności od charakteru zabawy spotkania kończyły się rozdaniem nagród lub wręczeniem 

symbolicznej pamiątki (były to gry planszowe, maskotki, długopisy, ołówki, notesiki itp.) 
 

MARZEC  
1. Konkurs dla uczniów szkół podstawowych. 

Ogłoszenie konkursu literackiego dla uczniów klas V i VI szkół podstawowych pt. “Dawno 

temu na Zielonym Wzgórzu” w związku z 100 rocznicą urodzin Ani. 

2. Ogłoszenie konkursu plastycznego dla uczniów gimnazjalnych pt. “Portret Ani”. 
3. Spotkanie z heraldykiem  

28 marca biblioteka gościła Tadeusza Grajpela heraldyka i sfragistyka, znanego specjalistę 
zajmującego się dawną sztuką drukarską. Właściciela wiodącej pracowni rekonstrukcji starodruków i 

pieczęci. Współpracownika Biblioteki Narodowej, Muzeum Narodowego, Muzeum Pałac w Wilanowie 

i innych muzeów krajowych. 

W czasie spotkania biblioteka zamieniła się w XV wieczną pracownię druku, pełną różnych 

drzeworytów, pieczęci i innych oryginalnych materiałów z gęsimi piórami włącznie.  

Pan Grajpel pokazywał zasady działania zrekonstruowanej przez siebie prasy Gutenberga. W niezwykle 

interesujący, obrazkowy sposób, przedstawił dzieje piśmiennictwa począwszy od starożytności 

skończywszy na książce dzisiejszej. Każdy z uczestników mógł potrzymać w ręce kopię XV wieczną 
manuskryptu czy kopię drzeworytu m.in. Baumgartena i dawnych okolicznościowych pieczęci. 

KWIECIEŃ 
1. Eliminacje w bibliotekach szkolnych  

15 kwietnia odbyły się eliminacje na szczeblu bibliotek szkolnych do konkursu “Dawno temu 

na Zielonym Wzgórzu”. 

2.Finał konkursu “Dawno temu na Zielonym Wzgórzu”. 
24 kwietnia 12 dziewcząt, które najlepiej napisały test eliminacyjny wzięły udział w finale 

konkursu. Podczas finału tworzyły 4 osobowe drużyny reprezentujące daną szkołę 
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podstawową. Konkurs składał się z części teoretycznej i praktycznej. Drużyny odpowiadały 

m.in. na pytania testowe, pytania jurorów. W części praktycznej dziewczęta musiały 

przygotować deser z galaretek, lemoniadę wg. przepisu Ani oraz udekorować stół na 

wylosowaną wcześniej uroczystość. 
Nad prawidłowym przebiegiem konkursu czuwała komisja w składzie: Longina Giedwiłło – 

sekretarz gminy, bibliotekarze szkolni – Halina Wietrzny, Beata Bednorz, Anna Radwańska, 

bibliotekarze biblioteki publicznej – Hanna Mika i Anna Figołuszka. 

Na czas trwania konkursu biblioteka została przemieniona w wiosenny ogród, zdobiły ją 
gałązki kwitnącej wiśni i innych wiosennych kwiatów. 

Komisja była zachwycona ogromem wiedzy, jaki prezentowały poszczególne drużyny.  

I miejsce wywalczył ”Las Duchów”, czyli drużyna ze szkoły w Świerczyńcu. II miejsce 

“Aleja Zakochanych”, czyli drużyna ze szkoły w Międzyrzeczu a III miejsce “Zacisze 

Słowika”, czyli drużyna ze szkoły w Bojszowach. 

   

MAJ 
1. Tydzień Bibliotek 

Majowy Tydzień Bibliotek to impreza, która od kilku lat wpisała się w kalendarz imprez 

bibliotecznych. Tegoroczna impreza odbywała się pod hasłem “Biblioteka miejscem spotkań”.  

W dniach od 12 – 16 maja do bibliotek przybyło 10 klas. Uczniowie przychodzili do biblioteki 

barwnym bajkowym korowodem niosąc baner z wypisanym hasłem Tygodnia Bibliotek.  

Na miejscu dzieci zobaczyły przedstawienie teatrzyku kukiełkowego w wykonaniu starszych 

koleżanek i rozwiązywały krzyżówki o tematyce bajkowej. Na zakończenie wybrano najlepiej 

przebrane dziecko z każdej klasy. Zwycięzcy otrzymali książki, kalendarze i naklejki a 

pozostałe dzieci kolorowe zakładki. 

 

CZERWIEC 
1. Szkolenie w Miejskiej Bibliotece Publicznej w Imielinie 
12 czerwca bibliotekarz Hanna Mika brała udział szkoleniu zorganizowanym przez instruktorów 

Biblioteki Śląskiej (Agnieszkę Koszowską i Agnieszkę Grefkowicz) oraz Bibliotekę w Imielinie. 

Tematem szkolenia był “Nowoczesny warsztat informacyjny w bibliotece publicznej” i “Instrukcja 

kancelaryjna”. 

2. Festyn rodzinny 
14 czerwca Biblioteka przyłączyła się do festynu rodzinnego organizowanego przez SP w 

Bojszowach. Podczas tej imprezy bibliotekarz wręczył dyplomy i nagrody książkowe najlepszym 

czytelnikom. Następnie można było wziąc udział w konkursach. Za udział uczestnicy otrzymywali 

kolorowe zakładki, naklejki, gadżety z gazety Kubuś Puchatek i in. 

 

LIPIEC / SIERPIEŃ 
1.Wakacje w bibliotece 
Zajęcia wakacyjne w bibliotece odbywały się pod stałym hasłem : “Lato, lato , co Ty na to ?” 

Dzieci , które w czasie wakacji nie wyjechały z naszej gminy mogły znaleźć w naszych bibliotekach 

coś dla siebie.  

 

Bojszowy  
 

„Lato czas zacząć” 4.07.08  

„Śmiech to zdrowie” 11.07.08  

„Baw się razem z nami” 18.07.08  

„Kto pierwszy ten lepszy” 25.07.08 

 

„Co tu jest grane” 01.08.08 (zabawy ruchowe) 

„W co się bawić” 08.08.08 

„Turniej gier planszowych i bierek” 14.08.08  

„Turniej bilarda” 22.08.08 

„Podchody” 29.08.08 

 

Bojszowy Nowe  
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16, 23, 30 lipiec 

6,13,20,27 sierpień  
W każdą środę dzieci zebrane w bibliotece słuchały fragmentów książki Marii Kownackiej i Z. 

Malickiej: “Dzieci z Leszczynowej Górki”. Po czym następowała pogadanka na temat przeczytanego 

fragmentu. W dalszej części zajęć dzieci wykonywały różne prace plastyczne, np. malowały i 

wykonywały z papieru zwierzęta, dary jesieni, itp. Brały też udział w konkurencjach sportowych 

przeprowadzonych na palcu zabaw i boisku za strażą.  
 

Jak co roku, oprócz spotkań w bibliotece, 3 i 10 lipca przyłączyliśmy się do akcji Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. Turniej piłki nożnej i siatkówki oraz odwiedziny w poszczególnych świetlicach 

to spotkania, które gromadzą sporą liczbę stałych uczestników. 

Podczas wszystkich zajęć również tych organizowanych z GOPS-em rozdano kilkaset drobnych 

nagród zakupionych z funduszy Urzędu Gminy.  

 

WRZESIEŃ 
1.Konkurs dla gimnazjalistów 
Ogłoszenie konkursu dla gimnazjalistów pt.: ”Łatwiej z Victorem - nowym korepetytorem”. 

 

PAŹDZIERNIK 
1. Lekcje biblioteczne dla klas V i VI SP Bojszowy 
2 i 16 października tematem lekcji było “Katalogowanie książek “ (kl. VI) 

 

2. Urodzinki Kubusia Puchatka 
Po raz czwarty biblioteka obchodziła wraz z przedszkolakami urodzinki Kubusia Puchatka. 9 

października dzieci z bojszowskiego przedszkola przyszły do biblioteki z laurkami na przyjęcie u 

Kubusia.  

13 października Kubuś świętował swoje 81 urodziny wśród dzieci z przedszkola w Świerczyńcu. 

Podczas tych dwóch urodzinowych przyjęć dzieci bawiły się doskonale. Wysłuchały opowiadania o 

przygotowaniach do urodzin misia, zaśpiewały solenizantowi “STO LAT”, wręczyły laurki i prezenty. 

Brały udział w różnych konkursach i tańcach. Nie zabrakło również tortu ze świeczkami. Nie tylko 

Puchatek dostał prezenty. Na zakończenie wszystkie dzieci dostały drobne upominki przygotowane 

przez bibliotekarzy.  

 

LISTOPAD  
1. Lekcje biblioteczne dla klas V i VI SP Bojszowy 
6 i 13 listopada tematem lekcji była ”Budowa książki”(kl. V) 

2. Finał konkursu dla gimnazjalistów 
20 listopada w bibliotece spotkali się finaliści konkursu “Łatwiej z Victorem - nowym 

korepetytorem”.  

W konkursie wzięło udział 7 gimnazjalistów z klas II – III. Komisja konkursowa, w skład której 

wchodziły panie: Longina Giedwiłło (sekretarz UG), Marta Panek (bibliotekarz gimnazjum), 

Anna Figołuszka (pracownik GBP) i Katarzyna Gajewska (stażystka GBP) sprawdzały testy oraz 

poprawność odpowiedzi ustnych uczestników konkursu.  

A było tego dużo: test z literatury i angielskiego, pytanie jurora z zakresu historii, pytania z 

ilustracjami z biologii i geografii, pytania na tak i nie itp. Całość prowadziła i nad prawidłowym 

przebiegiem konkursu czuwała Hanna Mika (bibliotekarz GBP). 

W tym roku była to już druga edycja tego konkursu i wypadł on znacznie lepiej, jeśli chodzi o wiedzę 
naszych gimnazjalistów. Rozpiętość punktowa między poszczególnymi zawodnikami była minimalna. 

Konkurs wygrała Anna Szula, kolejno drugie i trzecie miejsce zajęli: Teresa Bojdoł i Bartosz Borek.  

2. Spotkanie z ilustratorką Joanną Zagner-Kołat 

25 listopada 2008 r. w Gminnej Bibliotece Publicznej w Bojszowach odbyło się spotkanie z panią 
Joanną Zagner-Kołat.Pani Joanna jest absolwentką Akademii Sztuk Pięknych we Wrocławiu i od 

zawsze drzemała w niej wielka chęć rysowania. Już jako kilkuletnie dziecko zdobiła czym mogła 

ściany swojego pokoju. I tak wielka pasja przerodziła się w wykonywany zawód, bo od kilkunastu 

lat Joanna Zagner-Kołat wykonuje ilustracje do wielu książek, a także czasopism dla dzieci. W 
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czasie spotkania pani Joanna z wielkim poczuciem humoru opowiadała o swojej pracy i 

pokazywała pięknie wykonane prace plastyczne. Uczniowie z SP w Bojszowach dowiedzieli się, 
jak wieloma technikami można wykonać ilustrację w książce - nawet z zaparzonych torebek 

herbaty udało się autorce stworzyć tajemniczą mapę Sindbada Żeglarza. Pani Joanna opowiedziała 

dzieciom jak powstały ilustracje do książek: “Nasze ptaki” i “Kram z literkami” - W. 

Chotomskiej. Następnie pani Joanna przeczytała dzieciom wiersz pt. "Zakochana sowa" - K. 

Jerzykowskiej, a zadaniem uczniów było wykonanie rysunku do tekstu. Na zakończenie wszystkie 

twórcze dzieła zostały podpisane przez panią ilustratorkę. Dzieci dostały także autografy w 

książkach, które tak pięknie zilustrowała Joanna Zagner-Kołat. Na koniec pani Joanna wyłoniła 

rysunek Maćka Mołdrzyka, który jej zdaniem był najciekawiej wykonany. 

3. Andrzejki dla świetlic 

Od kilku lat bibliotekarze “z wielkim oddaniem” zapewniają dzieciom z Placówek Wsparcia 

Dziennego wesołą zabawę podczas wieczoru andrzejkowego. Przygotowane na tę okazję wróżby 

cieszą nie tylko młodsze dzieci, ale także opiekunów poszczególnych świetlic. Podczas trzy godzinnej 

zabawy “wróżki” nie mają chwili wytchnienia. Wszystkie dzieciaki pragną w ten wieczór poznać 
swoją przyszłość.  

GRUDZIEŃ 

1. “Cała Polska Czyta Dzieciom”. 

Gminna Biblioteka Publiczna w Bojszowach 1 grudnia rozpoczęła V edycję ogólnopolskiej akcji 

„Cała Polska czyta dzieciom”. Pierwsze trzy spotkania odbyły się w Gminnej Szkole Podstawowej w 

Świerczyńcu. Zaproszenia do tegorocznego udziału w akcji przyjęli następujący goście: 

klasom pierwszym ks. Michał Palowski czytał książkę pt. „Awantury i wybryki małej małpki Fiki-

Miki” - Kornela Makuszyńskiego i opowiedział dzieciom o swoich ulubionych bajkach z dzieciństwa ; 

kolejny gość p. Irena Gembołyś (była dyrektor SP -Bojszowy Nowe) rozpoczęła spotkanie wierszem 

„Witam cię kartek szelestem, tytułem na pierwszej stronie. Witam, bo po to jestem abyś mnie ujął w 

dłonie i czytał (...) Klasy trzecie wysłuchały w jej wykonaniu opowiadania o zaginionym reniferze i 

„Martynka jeździ konno”; klasom drugim Hanna Mika (bibliotekarz GBP-filia w Bojszowy Nowe) 

przeczytała opowiadanie pt.”Martynka dostaje nowy rower” i legendę pt. „Złota kaczka”. 

W dniu 11 grudnia br. odbyły się kolejne spotkania tej akcji. 

W godzinach rannych uczniowie klasy I a z SP Bojszowy korowodem wyruszyły do Urzędu Gminy, 

aby w sali narad wysłuchać bajek w wykonaniu pana Wójta Henryka Utrata. Pan Wójt uczestniczy w 

naszej akcji od 5 lat i zawsze chętnie przyjmuje zaproszenie. Dzieci wysłuchały w jego wykonaniu 

opowiadań o Mikołaju i prezentach.  

Kolejne trzy klasy spotkały się w GBP w Bojszowach, aby wysłuchać opowiadań w wykonaniu pana 

Marka Kumora - Przewodniczącego Rady Gminy. „Śniegowe bamboszki”, „Mikołajek i Mikołaje” 

oraz „Szczęśliwego Nowego Roku, Puchatku” to tytuły książek, które czytał dzieciom pan Marek.  

Trzecie spotkanie zaszczycił swą obecnością pan Alojzy Lysko, który czytając opowiadania ze swojej 

książki pt. „Boże strony” przedstawił obraz świątecznych tradycji, które były i są kultywowane przez 

starsze pokolenia. Pan Alojzy w śląskiej gwarze i pieśni w barwny sposób opowiadał dzieciom o 

adwencie, wigilii i kolędowaniu. Poprosił dzieci, aby złożyły obietnicę codziennego czytania na głos. 

Przypomniał dzieciom jak nazywają się 4 świece w wieńcu adwentowym i chciał, aby dzieci w 

codziennych kontaktach z bliskimi nie zatraciły w sobie pokoju, wiary, miłości i nadziei.  

Podczas wszystkich spotkań dzieci zostały poczęstowane słodyczami i otrzymały kolorowe świąteczne 

zakładki. Dodatkowo uczniowie, którym czytał Wójt mogły zdobyć na zakładce autograf Wójta 

Henryka Utrata. 

We wszystkich spotkaniach wzięło udział ok. 222 uczniów. 
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DZIAŁALNOŚĆ GMINNEJ BIBLIOTEKI PUBLICZNEJ  

W BOJSZOWACH 

 

Zestawienie dla: 
-centrala w Bojszowach 

-filia w Bojszowach Nowych 

-punkt biblioteczny w Międzyrzeczu 

 

Zakupiono ze środków samorządowych (ilość woluminów)  

CENTRALA                                          FILIA                                     RAZEM 

lit. piękna dla dzieci i młodzieży -     204                             98 302  

lit. piękna dla dorosłych -                   175 96 271  

lit. Niebeletrystyczna -                        130 52 182  

Razem:                                                509 246 755 o 113 więcej  

Kwota w zł.                               10 526 zł 5221 zł 15 747 zł o 1455 zł więcej 

 

 

Biblioteki otrzymały w darze (ilość woluminów) 

CENTRALA                                                             FILIA                                     RAZEM 

lit. piękna dla dzieci i młodzieży-        1                                   5 6  

lit. piękna dla dorosłych-                    16 22 38  

lit. niebeletrystyczna-                         33 45 78  

Razem :                                              50 72 122 o 30 więcej  

Kwota w zł.                                1 073 zł 1 313 zł 2 386 zł o 1831 zł więcej 

 

W listopadzie otrzymano dotację z MkiDzN 

 

CENTRALA                                                             FILIA                                     RAZEM 

lit. piękna dla dzieci i młodzieży-      54                                           74 128  

lit. piękna dla dorosłych-                    52 45 97  

lit. niebeletrystyczna-                         75 50 125  

Razem :                                              181 169 350 o 7 mniej  

Kwota w zł.                                 4129 zł 3 071 zł 7 200 zł 

 

Ilość książek, które przybyły ogółem na stan księgozbioru w 2008 r. 

CENTRALA                              FILIA                                     RAZEM                      KWOTA W ZŁ 

740 487 1227 25 332 zł o 3285 więcej 

 

Struktura księgozbioru pozyskanego w 2008 r. 

CENTRALA                                                  FILIA                                              RAZEM 

lit. piękna dla dzieci i 

młodzieży                          259 

177 436 

lit. piękna dla dorosłych   243 163 406 

lit. niebeletrysyczna         238 147 386 
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Ilość zarejestrowanych czytelników : 

 
CENTRALA                                                                           FILIA                         Razem 1150 o 42 
mniej 

776 374 

 

 

Wypożyczenia na zewnątrz :  

CENTRALA                                                                                                 FILA                                                 

książki                      11457 6670 

czasopisma               262 385 

  

Odwiedziny czytelników: 

          CENTRALA                                                 FILIA                                              RAZEM 

                          3832 1940 5772 

w tym do lat 15   -      1391 936 2327 

 

Na miejscu udostępniono : 

CENTRALA                                                    FILIA                                              RAZEM 

książek                           442 40 482 

czasopism                       334 0 334 
 

Ilość prenumerowanych czasopism : 

CENTRALA                                                  FILIA                                               PUNKT 

11 7 5 

  RAZEM 23 o 1 więcej 

 


